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Journal nr.: 

021114-2011 
Sag nr.  72 
 
 
Skulpturlandskab Falkenborgskolen - 
flytning. 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget drøftede på møderne den 1. november 2011 
og den 10. januar 2012 en flytning af Josef Salamons skulptur fra 
Falkenborgskolen til en anden placering. 
  
Udvalget besluttede at holde et møde med kunstneren om en mulig anden 
placering. 
 
Mødet blev afholdt den 5. december 2011, hvor dele af udvalget samt 
administrationen mødtes med Josef Salamon for at se på og drøfte mulige 
placeringer af skulpturlandskabet fra Falkenborgskolen. 
 
Tippen og Ørnestensbjerget blev besøgt sammen med Kunstneren. 
Efterfølgende meddelte kunstneren Kultur- og fritidssekretariatet, at: 
 
Josef salamon har tilkendegivet, at han anser, placeringen på Tippen er bedst 
egnet. 
  
Placeringen af skulpturen er indenfor strandbeskyttelseslinjen, der blev derfor 
søgt om dispensation til opstillingen hos Miljøministeriet, ved Naturstyrelsen i 
Roskilde. 
 
Dispensationen blev meddelt den 14. marts 2012. Efter klagefristens udløb (4 
uger) blev der igen taget kontakt til Josef Salamon for at aftale den endelige 
placering og genopsætning af skulpturen. 
  
Skulpturen bliver efter beslutning i udvalget placeret på Tippen indenfor 
dispensationsområdet i en genopsætning. 
  
Der er udgifter forbundet med flytningen: 

• Fundament for kunstværk og genopstilling er indeholdt i 
Falkenborgskolens budget for ombygning og beløber sig til ca. 28.000 
kr.  

• Udgifter til flytning af selve skulpturen afholdes af budgettet for 
Falkenborgskolens ombygning og beløber sig til ca. 8.600 kr.  
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• Der er administrative omkostninger til teknikhonorar i forbindelse med 
miniudbud og fagligt tilsyn på 26.690 kr.  

• Honorar til kunstneren for genplacering af skulpturen 5.000 kr.  
• Uforudsigelige udgifter 10 % af 68.290 kr. 6.829 kr. 

Alt i alt vil der være udgifter på anslået 75.119 kr. 
  
Der er ikke afsat midler til administrative udgifter, honorar til kunstneren eller 
uforudsigelige udgifter. Administrationen foreslår, at udgifterne finansieres via 
Berntsen Fonden. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkning, da sagen ikke har bevillingsmæssig 
konsekvens.  

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid og 
Idrætsudvalget, at: 

1. Honorar og administrative omkostninger forbundet med flytning af 
Josef Salamons skulptur dækkes af Berntsen Fonden. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
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Journal nr.: 

009576-2012 
Sag nr.  73 
 
 
Kampsportscenter - planlægning, 
etablering 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Den 8. maj 2012 besluttede Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget at lade kultur- 
og fritidssekretariatet foretage yderligere research af mulighederne for 
etablering af et kampsportscenter ved Frederikssund Hallen, herunder kontakt 
til Lokale- og Anlægsfonden for rådgivning og afklaring af fondens eventuelle 
interesse i at indgå i udviklingen af og evt. yde støtte til et kampsportscenter. 
 
Kultur- og fritidssekretariatet har den 15. maj 2012 afholdt møde med Lokale- 
og Anlægsfonden, hvor projektet blev drøftet. 
  
Lokale- og Anlægsfonden har ikke i væsentlig grad tidligere været involveret i 
kampsportscentre, hvorfor der kan være en vis interesse for at indgå i 
projektet.  
 
Lokale- og Anlægsfonden stiller dog krav om, at der skal ses på det samlede 
anlæg, kampsportscentret indgår i, og hvorledes kampsportscentret vil bidrage 
til at optimere anvendelsen af det samlede anlæg.   
 
Med den rette vinkel på projektet vurderes det, at en udbygning med 
multianvendelige kampsportsfaciliteter vil kunne blive et såkaldt 
eksempelprojekt, som vil kunne opnå støtte på 10-20 % af anlægssummen - i 
bedste fald en højere procentdel. 
  
Lokale- og Anlægsfonden vil gerne bistå med råd og vejledning i projektet. 
 
Lokale- og Anlægsfonden anbefaler, at en professionel rådgiver udarbejder et 
skitseforslag. 
 
For at sikre dette vil det være nødvendigt at bede et arkitektfirma udarbejde 
et forslag, som kan danne grundlag for den endelige politiske stillingtagen og 
det videre arbejde med projektet. 
 
Det foreslås, at der afsættes 150.000 kr. til udarbejdelse af skitseforslag for 
etablering af kampsportscenter i Frederikssund Hallen.  
 
Beløbet på 150.000 kr. anslås af Lokale- og Anlægsfonden at kunne dække 
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både et skitseforslag og et forprojekt, som er nødvendigt for at Lokale- og 
Anlægsfonden kan vurdere et projekt. 
  
Der foreligger på nuværende tidspunkt ingen konkrete økonomiske overslag 
over anlægsudgifter ved en tilbygning.  
 
Men der vil kunne forventes en m²-pris på 18.000 - 20.000 kr. + 1.500 kr. til 
fundering og 1.500 kr. til miljøforanstaltninger altså i alt op til 23.000 kr. pr. 
m², hvilket ved tilbygning af f.eks. 600 m² vil give en samlet anlægsudgift på 
op til 13,8 mio. kr. 

Bevilling: Der søges disponeret 150.000 kr. til skitseforslag finansieret af 
idrætsfacilitetspuljen i 2012. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

I 2012 udgør budgettet til idrætsfaciliteter 3.275.613 kr., hvoraf 1.936.540 kr. 
endnu ikke er disponeret til konkrete projekter. I budgetoverslagsårene (fra 
2013) er der årligt afsat ca. 2.000.000 kr. til idrætsfaciliteter. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget, at: 

1. Der afsættes 150.000 kr. fra idrætsfacilitetspuljen til udarbejdelse af 
skitseforslag for etablering af kampsportscenter i Frederikssund 
Hallen. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget beder administrationen om at undersøge 
mulige placeringer for et idrætscenter - blandt andet indeholdende 
kampsportsfaciliteter - før igangsætning af et egentligt forprojekt. 
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Journal nr.: 

008651-2008 
Sag nr.  74 
 
 
Frederikssund Sejlklub - 
Frederikssund / Marbæk 
Juniorsejlcenter - ansøgning om støtte 
til faciliteter 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Den 8. maj 2012 besluttede Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget at lade Kultur- 
og fritidssekretariatet foretage yderligere research af mulighederne for 
etablering af et juniorsejlcenter på Kalvøen i Frederikssund, herunder kontakt 
til Lokale- og Anlægsfonden (LOA) for rådgivning og pejling af fondens 
eventuelle interesse i at indgå i udviklingen af et juniorsejlcenter. 
 
Kultur- og fritidssekretariatet har den 15. maj 2012 gennemført møde med 
Lokale- og Anlægsfonden, hvor muligheder og begrænsninger blev briefet. 
 
På det nuværende projektgrundlag anser LOA ikke Juniorsejlcentret for at 
være et såkaldt eksemplarisk projekt, som ville kunne opnå økonomisk støtte 
på et niveau svarende til 10 - 20 % af anlægsudgiften, men LOA vil ikke 
udelukke, at projektet kan opnå støtteværdighed. 
 
LOA vil gerne indgå med råd og vejledning i en indledende projektfase, men 
vil ikke kunne agere drivkraft i projekteringsfasen. 
 
LOA anbefaler, at der udarbejdes et egentligt professionelt skitseforslag, hvori 
alle facetter af et juniorsejlcenter på Kalvøen indgår, herunder optimering af 
de projektelementer som eventuelt vil kunne udløse tilskud fra LOA. 
 
For at sikre professionalisme, tilstrækkelig bredde og uvildighed i 
projektudviklingen vil det således være nødvendigt at lade et arkitektfirma 
udarbejde et projekt, som kan danne grundlag for den endelige politiske 
stillingtagen. 
 
Det foreslås, at der afsættes 150.000 kr. til udarbejdelse af et skitseforslag til 
etablering af Juniorsejlcenter på Kalvøen. 
 
Det samlede anlægsbudget til etablering af et Juniorsejlcenter forventes at 
blive på 4 mio. kr. 
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Udtalelse fra Frederikssund Idrætsråd foreligger på mødet. 

Bevilling: Idrætsfacilitetspuljen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

I 2012 udgør budgettet til idrætsfaciliteter 3.275.613 kr., hvoraf 1.936.540 kr. 
endnu ikke er disponeret til konkrete projekter. I budgetoverslagsårene (fra 
2013) er der årligt afsat ca. 2.000.000 kr. til idrætsfaciliteter. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget, at: 

1. Der afsættes 150.000 kr. til udarbejdelse af et skitseforslag for 
etablering af et Juniorsejlcenter på Kalvøen. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
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Journal nr.: 

011245-2012 
Sag nr.  75 
 
 
Anlægsønsker på idrætsområdet 2012 - 
ORI-Fodbold - bandemål 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: ORI-Fodbold ansøger om tilskud til indkøb af 4 mini mål med net (bandemål), 
som kan indpasses i de bander, som opsættes til indendørs fodbold i Græse 
Bakkebyskolens hal. 
 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget har tidligere bevilget tilskud til indkøb af 
bander til Græse Bakkebyskolens hal. 
 
Bandemålene muliggør spil på tværs af banen og øger således antallet af 
børn, som kan anvende en tildelt trænings- eller kamptime, til det dobbelte. 
 
ORI-Fodbold ansøger om 10.294 kr. til formålet. 
 
Udtalelse fra Frederikssund Idrætsråd foreligger på mødet. 

Bevilling: Idrætsfacilitetspuljen for 2012. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

I 2012 udgør budgettet til idrætsfaciliteter 3.275.613 kr., hvoraf 1.936.540 kr. 
endnu ikke er disponeret til konkrete projekter. I budgetoverslagsårene (fra 
2013) er der årligt afsat ca. 2.000.000 kr. til idrætsfaciliteter. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget, at: 
 

1. Der bevilges 10.294 til bandemål og net. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

Bilag: Ansøgning om bandemål og adskillelsesnet til Græse Bakkeby Hallen 

 

http://www.frederikssund.dk/media(15309,1030).pdf�
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Journal nr.: 

011343-2012 
Sag nr.  76 
 
 
Anlægsønsker på idrætsområdet - 
Lysanlæg på Slangerup Speedway 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Slangerup Speedway Klub, som har trænings- og stævnefaciliteter på 
speedwayanlægget i udkanten af Slangerup by, har især gennem de 
allerseneste år opnået en række flotte resultater primært i form af 
holdmesterskaber i speedway.  
 
I bestræbelserne på at fastholde det høje nationale niveau ansøger Slangerup 
Speedway Klub om tilskud til etablering af lysanlæg på speedwayanlægget. 
 
Etablering af tilstrækkelig lyskapacitet giver således mulighed for at afvikle 
stævner også i ydersæsonernes aftentimer, ligesom TV-dækning muliggøres. 
 
Der indhentes 3 tilbud på etablering af lysanlæg.  
 
Sagen vil blive behandlet på Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalgets møde i august 
2012. 
 
Udtalelse fra Frederikssund Idrætsråd vil foreligge på mødet. 

Bevilling: Idrætsfacilitetspuljen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

I 2012 udgør budgettet til idrætsfaciliteter 3.275.613 kr., hvoraf 1.936.540 kr. 
endnu ikke er disponeret til konkrete projekter. I budgetoverslagsårene (fra 
2013) er der årligt afsat ca. 2.000.000 kr. til idrætsfaciliteter. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget, at: 

1. Ansøgning om lysanlæg på Slangerup Speedwaybane behandles på 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalgets møde i august 2012. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til orientering. 

Bilag: Lysanlæg Slangerup Speedway 

http://www.frederikssund.dk/media(15310,1030).pdf�
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Journal nr.: 

009490-2012 
Sag nr.  77 
 
 
Anlægsønsker 2013 - Banekapacitet og 
-placering - ORI Fodbold 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget har i på møde den 10. april 2012 ønsket, at 
sag vedrørende erstatningsbaner i forbindelse med salg af Oppe Sundby Skole 
behandles på udvalgets ordinære møde i juni 2012. 
 
Ved aftalen om budget 2012-2015 forpligtede forligspartierne sig vedrørende 
stillingtagen til anvendelsen af Oppe Sundby Skole efter etablering af Ådalens 
skole således: 
 
"...som et led i denne proces skal endvidere ske en stillingtagen til 
banekapacitet og placering af denne i forhold til ORIs nuværende anlæg." 
 
Afsnittet omhandler erstatningsbaner for den banekapacitet svarende til 2 
fulde 11-mandsbaner, som ORI-Fodbold vil miste, såfremt idrætsarealet i 
forbindelse med et salg af Oppe Sundby Skole, indgår i salget. 
 
Sideløbende med budgetaftalen for 2012-2015 har ORI-Fodbold på møder 
med Kultur-, Fritid-, og Idrætsudvalget og Kultur- og fritidssekretariatet 
redegjort for og efterfølgende ansøgt om at samle alle sine faciliteter og 
aktiviteter, centreret omkring klubmiljøet på Bjergvejen i Oppe Sundby. 
 
På mødet den 29. november 2011 behandlede Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget en række anlægsønsker på idrætsområdet på baggrund af 
følgende ordlyd: "Erstatningsbaner på Ådalen Skole, Syd (Tidligere Oppe 
Sundby Skole). 3 - 15 mio. kr. + eventuelt jordkøb.  
 
Udvalget besluttede den 29. november 2011 følgende: "Udvalget arbejder 
videre med projektet med henblik på behandling i forbindelse med budget 
2013 - 2016." 
 
Kultur- og fritidssekretariatet kan, for så vidt angår prisfastsættelse, for 
henholdsvis erstatningsbaner på kommunal eller privat jord samt realisering af 
ORI-Fodbolds helheds- og udbygningsønsker, opridse følgende scenarier: 
 
1) Frederikssund Kommune undlader at medsælge idrætsarealet i forbindelse 
med salg af Oppe Sundby Skole.   
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Konsekvenser: Omkostning til anlæggelse af alternative baner + jordkøb i 
størrelsesordenen 3. mio. kr. + jordkøb kan undgås, ligesom bevarelse af det 
nuværende idrætsareal ved Oppe Sundby Skole ikke kræver lokalplanændring. 
 
2) Frederikssund Kommune køber jord og anlægger to fodboldbaner i 
tilknytning til nuværende fodboldanlæg på Bjergvejen. 
 
Konsekvenser: Anlæggelse af to 11-mands naturgræsbaner anslås at koste ca. 
3 mio. kr. inkl. hegn, samt køb af jord til markedspris, der afhænger af 
beliggenhed, efterspørgsel m.v. Anlæggelsen af erstatningsbanerne vil kunne 
kompensere for tab af to baner ved salg af Oppe Sundby Skole. En 
grundforudsætning for etablering af alternative baner er ydermere en ændring 
af nuværende lokalplaner. 
 
3) En realisering af ORI-Fodbolds helheds- og udbygningsønsker. 
 
Konsekvenser: ORI-fodbolds ønsker kan skønsmæssigt realiseres for 15. 
mio.kr. + jordkøb. ORI-Fodbold får i fuld udstrækning erstatning for tab af de 
to 11-mandsbaner ved Oppe Sundby Skole samt tilgodeset sine behov for 
udbygning af faciliteterne i en helhedsløsning. Ændring af lokalplan nødvendig. 
 
4) Etablering af erstatningsbaner samt en delvis realisering af ORI-Fodbolds 
udbygningsønsker ved rydning af unødvendig beplantning omkring og mellem 
banerne på Bjergvejen, nivellering af terræn på nuværende baner, og 
omlægning af grusbane til kunstgræs. 
 
Konsekvenser: En samling af ORIs banekapacitet i forhold til banerne ved 
Oppe Sundby Skole kan opnås. En grusbane kan ved omlægning til kunstgræs 
benyttes hele året. Jordkøb kan begrænses til blot at omfatte areal til én 11-
mandsbane, eventuelt med udvidelsesmuligheder. Begrænset ændring i 
lokalplan nødvendig. 
 
Omkostning: Anlæggelse af én 11-mandsbane, 1½ mio. kr. inkl. hegn + 
 jordkøb 
 Rydningsarbejder og nivelleringer af bestående baner for at 
 optimere banearealet, ½ mio.kr. 
 Omlægning fra grusbane til kunstgræs, kr. 4 mio. kr.  
 I alt 6 mio. kr. + jordkøb til én 11-mandsbane  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Der er p.t. ikke afsat rådighedsbeløb i budgettet til erstatningsbaner.  

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og 
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Idrætsudvalget, at: 
 

1. Administrationen arbejder videre med kvalitetssikring af alternative 
løsningsforslag for banekompensation ved kommunens salg af Oppe 
Sundby Skole. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
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Journal nr.: 

005729-2012 
Sag nr.  78 
 
 
Budgetoplæg 2013-2016 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse kap. V. 

Sagsfremstilling: På baggrund af tidsplanen for budgetlægningen for 2013 skal fagudvalgene 
behandle forslag til driftsbudget, herunder eventuelle omprioriteringer inden 
for budgetrammen i udvalgenes juni møder. 
 
Budgetlægningen for 2013-2016 blev startet ved visionsseminar for Byrådet 
den 21. og 22. maj 2012, hvor administrationen bl.a. redegjorde for 
regnskabet for 2011 samt aktuelle forventninger til budgetgrundlaget for 
2013. 
 
Udfaldet af sommerens økonomiforhandlinger afventer, hvorfor det er uklart, 
om der er behov for budgetforbedringer for fortsat at sikre balance i 
Frederikssund Kommunes økonomi. Med Regeringens fremlagte 2020 plan er 
det et faktum, at nye tiltag, som eksempelvis investeringer og øget udgiftspres 
skal finansieres inden for eksisterende ramme. 
 
Økonomiudvalget besluttede på deres møde den 23. maj 2012 efter 
visionsseminaret, at fagudvalgene skal komme med forslag til 
budgetforbedringer svarende til 1,2 % af driftsudgifterne (vejledende) samt 
oplister og prioriterer anlægsønsker. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Sagen danner grundlag for det videre arbejde med budget 2013-2016. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller til Kultur- Fritids- og Idrætsudvalget, at:  

1. Udvalget drøfter administrationens forslag til budgetinitiativer for 
2013-2016. 

2. Udvalget drøfter og prioriterer nødvendige anlægsinitiativer inden for 
udvalgets område 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Drøftet pkt. 1 og 2. Drøftelsen fortsætter på næste møde i august. 
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Kenneth Jensen (A) ikke til stede. 
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Journal nr.: 

026001-2011 
Sag nr.  79 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kulturelle Samråd i Danmark, Nyhedsmail 21. maj 2012. 
  
Invitation til Kulturkonference 2012. Konferencen er arrangeret af Kulturelle 
Samråd i Danmark og Kulturrådet i Frederikssund og finder sted i dagene den 
21. til 23. september 2012. Prisen for deltagelse er: Medlemmer 3.800 kr. og 
ikke-medlemmer 4.200 kr. 
 
Bemærk, at der er tilmeldingsfrist den 29. juni 2012. 
  
Lederakademiet er afsluttet den 2. juni 2012. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Yderligere orienteredes om; 
- Henvendelse fra Dansk Handicap Idrætsforbund med meddelelse om at 
Frederikssund Kommune i 2014 tildeles værtskabet for Special Olympics 
Idrætsfestival 2014. 
 
Kenneth Jensen (A) ikke til stede. 

Bilag: Kulturelle Samråd i Danmark Nyhedsmail 21. maj 2012 
Program_kulturkonference_2012 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(15311,1030).pdf�
http://www.frederikssund.dk/media(15312,1030).pdf�

